
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 2. februar 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 394
Hjarnø Havbrug A/S har til Hedensted Kommune og til Fødevarestyrelsen op-
lyst, at udslippet af sølvlaks er fisk, der var sat ud i Hjarnø Havbrug den 4. ja-
nuar 2017, hvor de gennemsnitlig vejede 175 g, og at de på det angivelige
tidspunkt for udslippet den 29. marts 2017 vejede i gennemsnit 550 g med
stor variation fra 200 g til 1 kg. Gennemsnitsvægten på de sølvlaks, der er
fanget af lystfiskere fra slutningen af august 2017 og de følgende måneder,
har imidlertid været på mellem 3 og 4 kg. Samtidig viser en skælanalyse, at
der er tale om fisk, der er klækket i foråret 2015. Er det med baggrund i dette
ministerens vurdering, at de oplysninger om udslippet, som Hjarnø Havbrug
A/S har afgivet til Hedensted Kommune og Fødevarestyrelsen, er realistiske
og troværdige?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Rabjerg.Mad-
sen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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